
中文稿件格式說明 

 

1.來稿若為人文領域，如中文、歷史，請參考新版 MLA格式進行撰寫。 

 

2.來稿若為社會科學領域，如醫學、心理學、社會學、法律，請參考新版 APA格

式進行撰寫。 

 

3.由於人文領域與社會科學領域註腳之格式有所不同，可參照原本依據之 MLA 

或 APA格式，但「參考文獻」之格式請參考本刊格式撰寫。 

 

4.若為書評，可在重要之引用資料處使用註腳。 

 

5.來稿所附參考文獻，請依下列格式撰寫： 

(1)古籍 

(漢) 司馬遷(1992)。《史記》，北京，中華書局。 

(2)專書： 

辜也平 (2015)。《中國現代傳記文學史論》，臺北，萬卷樓圖書公司。 

(3)期刊： 

卿姚騰、陳宇嘉（2018）。〈社區老人參與藝術治療懷舊團體對其生命意義與自

我生命統整成效之探討〉。《逢甲人文社會學報》，37，37-67。 

(4)論文集論文： 

余英時 (1976)。〈清代思想史的一個新解釋〉，《歷史與思想》，臺北：聯經出版

事業公司，121-156。 

(5)學位論文： 

蔡瑜 (1990)。《宋代唐詩學》，臺北：國立台灣大學中國文學系博士論文。 

(6)英文之書名或期刊名要用斜體： 

Takkinen, S., & Ruoppila, I. (2001). “Meaning in life in three samples of elderly persons 

with high cognitive functioning”. The International Journal of Aging and Human 

Development, 53(1), 51-73. 

 

 

 



Submission Guidelines for English Articles 

 

1. Articles submitted should contain original research that employs sound research 

methods and should be written in standard academic format in clear and fluent 

English.  

2. Manuscripts should be between 5,000 and 8,000 words, inclusive of abstracts in 

both English and Chinese (200-300 words), and a list of three to five keywords. 

3. To facilitate the anonymous reviewing process, manuscripts must contain no 

indication of personal identity or institutional affiliation. 

4. The article should be displayed in the following order: 

    title, abstract, keywords, main body, notes, appendix, references (works cited) 

    and Chinese abstract (plus title and keywords in Chinese).  

    Upon acceptance, the writer will also be requested to provide an author profile. 

5. The submitted article must not have been previously published or simultaneously 

under review elsewhere. This proceedings holds the copyright to all articles upon 

publication. 

6. Submissions in Word and a PDF file must be sent to the e-mail address 

     given below.  

   jnwang@mail.cgust.edu.tw 

桃園市龜山區文化一路 261 號 長庚科技大學 A710辦公室 

通識教育中心 當代通識編輯委員會 (聯絡電話 03-2118999 分機 5631) 

7. The electronic file of the article should be prepared using Microsoft Word for 

Windows. The fonts and formatting required are as follows: 

  a. Fonts: Times New Roman (for English); 新細明體 (for Chinese) 

  b. Type size and placement for each level of heading: 

Level 1: 14-point, centered, boldface, uppercase and lowercase. 

Level 2: 12-point, left-aligned, boldface, uppercase and lowercase. 

Level 3: 12-point, indented 5 spaces, boldface, lowercase heading ending with a 

period; body text to begin after the period. 

Level 4: 12-point, indented 5 spaces, boldface, italicized, lowercase heading 

ending with a period; body text to begin after the period. 

Level 5: 12-point, indented 5 spaces, italicized, lowercase heading ending with a 

period; body text to begin after the period. 

c. Margins: left and top: 2.3 cm; right: 1.5 cm; bottom: 2 cm. 

d. Columns: single-column 

e. In-text citations and list of references (works cited): Articles on linguistics or   

language teaching should use APA style (6th edition); articles on literature should 

use MLA style. 


